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NAÞIONALIZAREA FONDURILOR
PRIVATE DE PENSII

ASF muºtruluieºte
compania NN
l Autoritatea de Supraveghere: “Actuala
abordare a sistemului pensiilor private obligatorii
nu trebuie pusã în discuþie” lMinistrul
Finanþelor, despre naþionalizarea pensiilor:
“Nicio raþiune nu ar putea sã determine o astfel
de decizie aberantã”

Deºi Ministrul Finanþelor
Viorel ªtefan a caracteri-
zat, sãptãmâna trecutã,

drept “aberaþii” discuþiile privind
naþionalizarea fondurilor de pensii
private, administratorul de fonduri
NN ºi-a anunþat, marþi, clienþii cã în
ultimele sãptãmâni au existat astfel
de discuþii în spaþiul public ºi i-a
îndemnat sã se implice activ în pro-
blemã.

Astfel, Viorel ªtefan a spus, din

nou, cã “nicio raþiune nu ar putea sã
determine o astfel de decizie aberan-
tã”, iar Autoritatea de Supraveghere
Financiarã a muºtruluit public
compania NN.

ASF a transmis: “Poziþia recentã a
societãþii NN Pensii, care a avut o in-
tervenþie în spaþiul public pe aceastã
temã, este excesivã ºi neavenitã.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 8)
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ÎN ABSENÞA ORICÃREI REALIZÃRI, DECIZII LUATE UªOR

“Maºina de vot” de la BVB
a aprobat bonusuri în acþiuni

pentru actuala conducere
l Acþionarii BVB au aprobat noul plan tarifar, care va creºte costurile în special pentru brokerii de
retail l Claudia Ionescu, aleasã administrator BVB l Fuziunea cu Sibex a trecut de AGA

A
ctuala conducere a Bur-
sei de Valori Bucureºti
ºi angajaþii vor beneficia
de acþiunile BVB care

vor fi rãscumpãrate, în cadrul unui
program de rãscumpãrare, dupã cum
au decis, ieri, acþionarii companiei,
care au respins, astfel, propunerea
SIF Transilvania ca acþiunile respec-
tive sã fie anulate.

AGAa aprobat un program de rãs-
cumpãrare de acþiuni de 1,49% din
capitalul social, în valoare de pânã la
4.000.000 lei.

Conducerea BVB a propus o
auto-premiere în condiþiile în care
performanþele operatorului de piaþã
nu sunt spectaculoase.

Bursa de Valori Bucureºti a înre-
gistrat, în 2016, un profit net consoli-
dat de 7,87 milioane lei (aproximativ
1,74 milioane de euro), în creºtere cu
19% faþã de 2015, când fusese de 7
milioane de lei. 2015 a marcat, însã,
o scãdere puternicã faþã de 11,8 mi-
lioane de lei, în 2014, ºi 8,2 milioane
de lei, în 2013. De asemenea, BVB
nu stã foarte bine la capitolul lichidi-
tate, care a rãmas singurul criteriu de
îndeplinit pentru promovarea la

statutul de piaþã emergentã.
În ciuda rezultatelor, actuala con-

ducere BVB are o susþinere masivã
în rândul acþionarilor, în special a ce-
lor de facturã bancarã.

Adunarea Generalã de ieri a întru-
nit un cvorum de aproximativ 70%,
toate propunerile BVB trecând fãrã
probleme.

Brokerii de retail,
nemulþumiþi de noile tarife

Printre deciziile adoptate ieri se nu-
mãrã ºi schimbarea structurii costurilor
de tranzacþionare, în sensul reducerii
componentei variabile a comisioanelor
ºi creºterii componentei fixe.

Brokerii de retail au spus, în ca-

drul ºedinþei de ieri, cã propunerea îi
dezavantajeazã în faþa bãncilor ºi cã
este în contradicþie cu strategia BVB
de încurajare a retailului.

Lucian Anghel, preºedintele Bur-
sei de Valori Bucureºti, a argumentat
promovarea noului plan tarifar prin
faptul cã aceastã structurã este folo-
sitã ºi pe pieþele dezvoltate, potrivit
unor surse prezente la ºedinþã. Bro-
kerii i-au rãspuns cã volumele de pe
alte pieþe nu sunt comparabile cu
cele de la BVB.

Dan Paul, preºedintele Asociaþiei
Brokerilor, ne-a declarat: “Dacã pro-
punerea Consiliului de Administra-
þie a fost una greºitã, în defavoarea
brokerilor de retail, atunci lucrurile
se mai pot îndrepta pânã la data de 1
ianuarie 2018, când trebuie sã intre
în vigoare noul plan tarifar, tot
printr-o AGA, unde CA sã vinã cu
altã propunere”.

Potrivit unor surse, veniturile
BVB nu sunt estimate sã creascã în
urma implementãrii noilor tarife,
întrucât costurile fixe vor compensa
reducerea costurilor variabile.

ADINA ARDELEANU
(continuare în pagina 2)

DUPÃ ADOPTAREA LEGII PRIVIND GARANTAREA PLÃÞII
IMPOZITELOR ÎN ÞARA UNDE SUNT REALIZATE PROFITURILE

“Multinaþionalele vor fi obligate sã îºi
restructureze politicile preþurilor de transfer”

(Interviu cu Dan Schwartz, senior partner RSM România)
Reporter: Cum apreciaþi noile re-

glementãri europene în domeniu?
Dan Schwartz: Reglementãrile

europene nu au caracter exhaustiv, ci
minimal. Ele reprezintã minimul ne-
cesar a fi implementat de statele
membre, inclusiv România, din
punct de vedere al Comisiei Europe-
ne. România, dacã va considera ne-
cesar, va putea implementa ºi alte
acþiuni anti-BEPS.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 15)

Cazurile de corupþie din
Singapore - la nivel minim
record
l Din totalul de 118 dosare înregistrate pentru
investigare, 85% sunt din sectorul privat ºi numai
15% din cel public

Numãrul cazurilor de corupþie
înregistrate pentru anchetã în Singa-
pore a atins, în 2016, nivel minim re-
cord, conform anunþului fãcut de Bi-
roul local pentru Investigaþia
Practicilor Corupte (CPIB).

CPIB a informat, ieri, cã a primit
808 plângeri în 2016, faþã de 877 în
2015. Din cazurile primite, 118, res-
pectiv 14,6% au fost înregistrate
pentru investigaþii. Nivelul este cel
mai redus din ultimii 32 de ani.

Biroulamenþionatcã, în2016,cazu-
rile de corupþie din sectorul privat au
continuat sã fie majoritare în Singapo-
re,cuoproporþiede85%dintotaluldo-
sarelor înregistrate pentru investigaþii.
Aceastã proporþie s-a redus cu 4 puncte
procentuale faþã de 2015.

În sectorulpublic, cazuriledecorup-
þie s-au menþinut la un nivel redus anul
trecut - 15%, faþã de 11% în anul ante-
rior. CPIB a subliniat cã, dat fiind nu-
mãrul redus de cazuri de corupþie din
sectorul public, creºterea cu 4 puncte
procentuale “nu este semnificativã”.

CPIB a dezvlãluit aceste cifre odatã
cu lansarea unui nou standard ISO
“anti-mitã”, menit sã sprijine firmele
locale sã se extindã în exterior. Con-
form CPIB, singura modalitate prin
care se pot consolida controalele de
corupþie în rândul întreprinzãtorilor
este aplicarea efectivã a unor progra-
me precum noul Singapore Standard
ISO 37001 (SS ISO 37001).

ALINA VASIESCU

(continuare în pagina 4)

Aº vrea sã cred cã mai existã
speranþã pentru Suedia

Într-o þarã renumitã pentru atitudi-
nea sa deschisã faþã de imigranþi, cel
puþin din partea autoritãþilor statului,
“invazia” strãinilor a scãpat de sub
control ºi pune sub un mare semn de
întrebare însãºi viitorul naþiunii.

Nici mãcar atentatul recent de la
Stockholm, realizat cu arma de dis-
trugere în masã cuno-
scutã sub numele de
camion, nu pare sã
opreascã marºul cãtre
autodistrugere “sub-
venþionat” de stat.
Premierul Stefan
Löfven a declarat
pentru o agenþie de
ºtiri cã este “frustrat sã afle de execu-
tarea atacului de cãtre un imigrant,
care nici mãcar nu ar fi trebuit sã se
afle în þarã”.

Iar dacã imigranþii nu mai pot fi
controlaþi ºi numãrul zonelor “in-
terzise” creºte mereu, a fost doar o

chestiune de timp pânã la apariþia
unui articol, într-un cotidian de largã
circulaþie, care sã “gãseascã” vino-
vatul.

Secþiunea de editoriale a cotidia-
nului Aftonbladet, cu orientare so-
cial-democratã, dupã cum se preci-
zeazã pe site-ul publicaþiei, a inclus
recent un articol care pledeazã pen-
tru eliminarea automobilelor din cir-
culaþie, deoarece “maºinile au
devenit arme mortale”.

“În Nisa, Berlin, Ierusalim ºi
Stockholm, maºinile au fost utilizate
ca instrumente eficiente de ucis de
cãtre teroriºtii care doreau sã omoare
mulþi oameni”, scrie Eva Franchell
ºi propune “cel puþin eliminarea au-
tovehiculelor din centrul oraºelor”,
în condiþiile în care “majoritatea pro-
blemelor pot fi rezolvate cu ajutorul
transportului în comun ºi taxiurilor”.

Este amintitã, desigur, ºi “nevoia
pentru un mediu liniºtit”, dar, mai

ales, “necesitatea existenþei spaþiilor
unde copiilor nu le este ameninþatã
viaþa”.

“Vehiculelor li s-a permis sã do-
mine oraºele de zeci de ani, însã oa-
menii au nevoie de spaþiu”, este con-
cluzia jurnalistei de la Aftonbladet,
care mai scrie cã “acum a devenit vi-
talã reglementarea autovehiculelor”.

Din pãcate, aceastã idee fantezistã
nu populeazã doar imaginaþia unor
jurnaliºti adepþi ai controlului abso-
lut al statului asupra cetãþenilor, ci a
gãsit un mediu favorabil chiar în pri-
mul guvern feminist al Suediei.

Karolina Skog, ministrul mediu-
lui în guvernul suedez, a declarat, în
urmã cu o lunã, cã “reducerea numã-
rului autovehiculelor nu reprezintã
doar o problemã feministã, ci ºi de
atingere a þintelor pentru emisiunile
de dioxid de carbon”, conform unei
ºtiri de pe site-ul Breitbart.

(continuare în pagina 2)
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Multinaþionalele vor fi obligate sã îºi res-
tructureze planurile de afaceri ºi politicile
preþurilor de transfer, dupã aprobarea legii
anti-BEPS (Erodarea bazei de impozitare ºi
transferul profiturilor), ne-a spus, într-un
scurt interviu, Dan Schwartz, senior par-
tenr în cadrul RSM România.
Anul trecut, un grup de parlamentari liberali
au depus la Parlament un proiect de lege
care urmãreºte garantarea plãþii impozite-
lor la bugetul nostru de stat, de cãtre com-
paniile internaþionale care fac profit la noi.
Iniþiativa legislativã, care urmãreºte trans-
punerea directivei europene din domeniu,
vizeazã ca multinaþionalele ce activeazã în
statele membre UE sã nu mai poatã ocoli
impozitarea profiturilor realizate în þãrile
unde-ºi deruleazã afacerile.

CÃLIN
RECHEA

Surse: Deutsche Börse
ezitã sã extindã
mandatul directorului
executiv

Consiliul de supraveghere din ca-
drul Deutsche Börse ezitã sã aprobe
rapid prelungirea contractului directo-
rului executiv Carsten Kengeter, dupã
eºecul planului de fuziune dintre ope-
ratorul Bursei de Valori din Frankfurt
ºi London Stock Exchange (LSE –
Bursa din Londra), conform unor sur-
se citate de Reuters.

Mandatul de director executiv al
lui Carsten Kengeter va expira în
martie 2018.

Sursele menþioneazã cã Bursa din
Frankfurt reînnoieºte, în mod
obiºnuit, contractele membrilor con-
ducerii cu un an înainte sã expire,
însã acum, prelungirea mandatelor
nu este o prioritate pentru board-ul
Deutsche Börse, care se va reuni
cãtre finele lunii aprilie.

Oficialii Deutsche Börse au refuzat
sã facã vreun comentariu cu privire la
mandatul lui Carsten Kengeter.

Sursele mai spun cã unul dintre
factorii principali care ar împiedica
reînnoirea contractului directorului
Deutsche Börse este o anchetã în de-
rulare care îl priveºte pe acesta. În
una februarie, Carsten Kengeter a
respins acuzaþiile de “insider tra-
ding” (realizare de tranzacþii în baza
unor date confidenþiale) care i se
aduc în aceastã anchetã, consi-
derându-le nefondate.

Unii investitorii s-au exprimat
deja pentru înlocuirea lui Kengeter,
dacã acesta va fi pus sub acuzare.

V.R.


